

Claudia Wagner

Clogging Instructor of the/der Bonn Square Dance Group

Clogging is Fun!

Have you ever tried it? Introductions (trial sessions) are regularly offered e.g. at the Spring Jamboree/Fall Round Up or at the ECTA Student Jamborees, and all clogging groups regularly invite you to open houses.

But did you know that you can also try out clogging for yourself every year at the **ECTA Clog Convention**? A set of beginner sessions for newcomers is always offered there on Saturday and Sunday. In the first three workshops on Saturday morning, the most important basics will be taught, which will then be built upon in the rest of the program. So if you want to take a break later on Saturday afternoon, you can simply join any of the following workshops. This is a very good opportunity to "feel" clogging for yourself.

This year you can come to Bonn from 20-22 June, where the DRAGON Rock CLOGGERS of the BONN SQUARE DANCE GROUP organize the 27th ECTA Clog Convention for you. In addition to the beginners' course described above, there will be a dance program for graduated cloggers in two other halls. New dances in all possible levels (degrees of difficulty) will be offered in several workshops. Friday evening will start with well-known dances upon request of the dancers present. On Saturday evening, on the other hand, the program will largely consist of a run-through of the new dances learned during the day (including those from the beginners' course), which will all be

Clogging is Fun !

Hast du es vielleicht auch schon mal ausprobiert? Es werden ja immer wieder Intros (Schnupperstunden) angeboten, z.B. auf dem Spring Jamboree/Fall Round Up oder auch auf den ECTA Student Jamborees, und alle Clogging Gruppen laden regelmäßig zu Tagen der offenen Tür ein.

Aber wusstest du, dass du Clogging auch jedes Jahr auf der **ECTA Clog Convention** für dich testen kannst? Dort wird immer am Samstag und Sonntag ein Kurs für Neueinsteiger angeboten. Dabei werden am Samstagvormittag in den ersten drei Workshops die wichtigsten Grundlagen vermittelt, auf die dann im restlichen Programm aufgebaut wird. Wer also später am Samstagnachmittag mal ein Päuschen möchte, kann einfach beim nächsten Workshop wieder einsteigen. Das ist eine sehr gute Gelegenheit, Clogging mal selber zu „fühlen“.

Dieses Jahr kannst du dafür vom 20.-22. Juni nach Bonn kommen, denn dort organisieren die DRAGON Rock CLOGGERS der BONN SQUARE DANCE GROUP für euch die 27th ECTA Clog Convention. Neben dem beschriebenen Anfängerkurs wird es in zwei weiteren Hallen ein Tanzprogramm für bereits graduierte Clogger geben. Hier werden in vielen Workshops neue Tänze in allen möglichen Levels (Schwierigkeitsgraden) angeboten. Den Freitagabend starten wir mit bekannten Tänzen je nach Wunsch der Anwesenden. Am Samstagabend besteht das Programm dagegen zum großen Teil aus einem Durchgang der tagsüber neu gelernten Tänze (auch der des Anfängerkurses), die hier alle nochmal

danced together again. We also look forward to specially prepared performances of some of our guests. On Sunday, the program ends in the early afternoon with a repetition of the dances learned that morning.

It is always great to see the eagerness and enthusiasm with which the dancers of all levels rush from one workshop to another and the creativity with which all instructors (the dance leaders in clogging) design the program.

If you want to see this with your own eyes – or rather, feel it with your own feet – then grab a pair of shoes with smooth soles and some T-shirts to change and join us at the Hardtberghalle in Bonn (further information: www.clogcon2025.de)

If you can tap your toes in time to the music, YOU can learn to clog!

The DRAGON Rock CLOGGERS are looking forward to seeing you!

gemeinsamen getanzt werden. Dazu freuen wir uns aber auch auf speziell vorbereiteten Vorführungen unserer Gäste. Am Sonntag endet das Programm dann am frühen Nachmittag mit einer Wiederholung der an diesem Vormittag gelernten Tänze.

Es ist immer wieder toll zu sehen, mit welchem Eifer und Enthusiasmus die Tänzer aller Levels von einem Workshop zum nächsten eilen und mit welcher Kreativität alle Instructors (die Tanzleiter/Leader beim Clogging) das Programm gestalten.

Falls du Lust bekommen hast, dir das mal mit eigenen Augen anzusehen oder – besser gesagt – mit eigenen Füßen anzufühlen, dann pack ein paar Schuhe mit glatten Sohlen und das ein oder andere T-Shirt zum Wechseln ein und sei gern in der Bonner Hardtberghalle mit dabei (weitere Infos unter: www.clogcon2025.de).

If you can tap your toes in time to the music, YOU can learn to clog!

Die DRAGON Rock CLOGGERS freuen sich auf euch!

